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Csák János miniszter nyitotta meg a Kárpát-medencei magyar múzeumok 
közgyűlését Marosvásárhelyen 
2023. május 3. – MTI, Krónika, szekelyhon.ro 

Ha a magyar múzeumok anyagai nincsenek rajta a világhálón, akkor nemcsak a jövőt veszítjük 

el, hanem a múltunkat is – mondta Csák János kultúráért és innovációért felelős miniszter a 

Magyar Vidéki Múzeumok Szövetsége (MVMSZ) kétnapos közgyűlésének szerdai nyitónapján 

Marosvásárhelyen. A magyar vidéki múzeumokat és több Kárpát-medencei magyar 

közgyűjteményt tömörítő szakmai szervezet először tartja közgyűlését Magyarország határain 

túl annak hangsúlyozásaként, hogy a magyar kultúra egységes, nem választják el 

országhatárok. A marosvásárhelyi Kultúrpalotában tartott nyitóeseményen Csák János 

köszöntötte a múzeumok vezetőit és a Magyar Géniusz-program szakmai tanácskozásának 

résztvevőit – közölte az MTI. A tárcavezető rámutatott: az internetes jelenlét hiánya 

„egzisztenciális kockázat” a magyar kultúrára nézve. Ha a magyar intézmények nem töltik fel a 

világhálóra anyagaikat, a mesterséges intelligenciának nincs, honnan táplálkozni” – mondta a 

tárcavezető. Csák János hangsúlyozta, hogy minden nemzedéknek az a feladata, hogy építsen, 

bátorítson és vigasztaljon, és a kultúra is ezt teszi. „Nekünk magyaroknak van identitásunk, de 

ahhoz, hogy az identitásból cselekvőképesség legyen, önrendelkezés kell” – idézte a miniszter 

felszólalását az MTI. 

 

Potápi Árpád János: csütörtöktől elérhetők a Gondoskodó nemzet program 
pályázati felhívásai 
2023. május 3. – MTI, hirado.hu, ma7.sk, felvidek.ma, Magyar Hírlap, Kronika.ro, 

Szekelyhon.ro, Kárpátalja, 3szek.ro, M1, Kossuth Rádió, Hír TV 

Csütörtöktől elérhetők a Gondoskodó nemzet program pályázati felhívásai - jelentette be 

Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára szerdán 

Budapesten. A nemzetpolitikai államtitkár úgy fogalmazott: a Covid-járvány után minden 

remény megvolt az újrakezdésre, de 2022-ben újabb kihívás következett az orosz-ukrán háború 

kitörésével. A kárpátaljai magyarság csaknem másfél éve azért küzd, hogy fizikai létében 

megmaradhasson - mondta, kiemelve: ezért gondolták úgy, hogy 2023 a gondoskodó nemzet 

éve legyen. A nehéz időszakban közös gondoskodásra van szükség egymásról - hangsúlyozta, 

hozzátéve: a támogatások folytonossága és kiszámíthatósága a nehéz körülmények között sem 

változik. Jelezte: a Nemzeti újrakezdés programról Gondoskodó nemzet programra 

változtatták az elnevezést. Ismertette: idén is 2 pályázati felhívást hirdetnek meg, az egyik, a 

Gondoskodó nemzet program I.-ben 1,5 milliárd forintos keretből a szervezetek működését, 

fejlesztéseik és eszközbeszerzéseik megvalósítását támogatják. A kérhető támogatás 300 ezer 

forinttól ötmillió forintig terjed. A Gondoskodó nemzet program II. részeként 500 millió 
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forintos keretből a szervezetek programjaikhoz és rendezvényeik megvalósításához kérhetnek 

támogatást. Ebben az esetben 300 ezer forinttól egymillió forintig nyújtanak segítséget. 

 
Nem eléggé „multikulturális” a magyarság Európa kulturális fővárosában 
2023. május 3. – Krónika 

A magyarság múltját, kultúráját, közösségépítő szerepét szeretné bemutatni a 2023-ban 

Európa kulturális fővárosa címet viselő Temesvár idei rendezvénysorozata alkalmával a 

Temesvári Magyar Napokat szervező Várbástya Egyesület elnökeként és Magyarország 

tiszteletbeli konzuljaként Tamás Péter. A multikulturalizmus romániai fellegváraként hirdetett 

bánsági nagyvárosban azonban minden egyes kisebbségi programért meg kell küzdeni. Tamás 

Péterrel a nagyváros legnépesebb kisebbségi közösségének nehézségeiről, a temesvári magyar 

esélyekről beszélgettek. „A hivatalos megnyitóra hangolva a szervezőbizottság részéről még 

tavaly megjelent egy részletes angol és román nyelvű összefoglaló arról, hogy Temesvár mit 

szeretne a világnak közvetíteni Európa kulturális fővárosaként. A Brüsszel által is elfogadott 

„üzenetben” szó esik az LMBTQ-mozgalom fontosságáról, a temesvári roma kisebbségről, 

azonban a többi őshonos nemzeti közösséget a dokumentum meg sem említi” – mondta el 

Tamás Péter. 

 

Megtöltötték Kolozsvár főterét a magyar egyetemisták 
2023. május 3. – maszol.ro, Krónika, Bihari Napló 

Rekordszámú csapat képviseltette magát Kolozsvár főtéren szerda reggel a 28. KMDSZ 

Diáknapok megnyitóján. A legnagyobb ilyen jellegű erdélyi programsorozat idei tematikája a 

görög mitológia, a 63 csapat öt napon keresztül küzd egymással, hogy helyet kapjon az 

„olümposzi istenek között” és elnyerhesse a fődíjat. A diáknapozókat többek között Oláh 

Emese, Kolozsvár alpolgármestere, Dr. Soós Anna, a Babeș–Bolyai Tudományegyetem 

rektorhelyettese és a magyar tagozat vezetője, valamint dr. Balog Adalbert, a Sapientia Erdélyi 

Magyar Tudományegyetem rektorhelyettese köszöntötte. Pál Hunor főszervező kijelentette, 

nagyon jó érzés ennyi embert, ennyi magyar fiatalt látni Kolozsvár főterén. Hozzátette: a sok 

készülődés és gyakorlás most végre elnyerheti gyümölcsét, „nézzetek szét egymás között, 

nézzétek a színes pólókat, nézzétek a mosolyokat az arcokon, ez jelenti a diáknapos életérzést” 

– mondta lelkesítve a tömeget. 

 

Az igazság órája – 2022-es költségvetési megvalósítások Székelyföldön  
2023. május 3. – Geréb László – szekelyhon.ro 

„Összehasonlítva a 2022 elején elfogadott költségvetéseket az év során megvalósított 

eredményekkel, azt tapasztaljuk, hogy egyes városok esetében nem is annyira tervekről, hanem 

legfeljebb csak álmokról beszélhetünk. Esetenként ugyanis több száz millió lejt foglaltak be 

fejlesztésekre, aztán év végére annak alig 10%-át sikerült megvalósítani” – írta Geréb. 

Hozzátette: „a költségvetési számokból az is látszik, hogy az elmúlt 6 évben összesen több mint 

184 millió lejre szavazott meg a székelyudvarhelyi önkormányzati testület fejlesztéseket, 
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amelyeknek alig egyharmadát, 38%-át valósította meg az ezzel megbízott városvezetés (9. 

ábra). Így hat év alatt összességében több mint 114 millió lej (23 millió euró, 8,7 milliárd forint) 

értékben maradtak el beígért, az önkormányzat által megszavazott fejlesztések 

Székelyudvarhelyen. Ha a 2023-as évre jóváhagyott 138 millió lejes beruházási tétel 100%-ban 

megvalósul, az is még csak az elvesztegetett előző hat év beruházásait tudja behozni. Ennek 

megvalósítása egy óriási nyomás, és egyben kihívás is a városvezetés számára. A lakók részéről 

pedig egyre nagyobb az elvárás, hogy 6 év után végre induljanak el a fejlesztések 

Székelyudvarhelyen is”. 

 

Csák János minisztert is várják a csütörtökön kezdődő Csoma-napokra  
2023. május 3. – szekelyhon.ro 

A kovásznai Kőrösi Csoma Sándor Közművelődési Egyesület harmincharmadik alkalommal 

rendezi meg névadója emlékére a Csoma-napokat, idén rendhagyó módon május 4–6. között. 

A Kovásznán és Csomakőrösön zajló eseménysorozat képzőművészeti tárlattal, tudományos 

ülésszakkal, kulturális műsorokkal várja a vendégeket, érdeklődőket. 19 órától Kovászna 

központi parkjában, a Csoma-szobornál kezdődik a fáklyás megnyitó ünnepség, melynek 

díszvendége Csák János, Magyarország kulturális és innovációs minisztere lesz. A rendezvény 

Kovászna város önkormányzatának kiemelt kulturális programját képezi, társszervezője 

Kovászna Megye Tanácsa és a Kovászna Megye Művelődési Központja, fővédnöke Zákonyi 

Botond, Magyarország bukaresti nagykövete.  

 

Borszéken és Dicsőszentmártonban uszoda, Bályokon és Endréden sportcsarnok 
épülhet 
2023. május 3. – maszol.ro, Krónika, szekelyhon.ro 

Négy új erdélyi beruházás kapott zöld utat – jelentette be Cseke Attila RMDSZ-es fejlesztési 

miniszter a finanszírozást jóváhagyó rendelet aláírása után. „Minden új beruházás 

közösségünk gyarapodását szolgálja, sohasem állt Románia rendelkezésére ennyi 

finanszírozási lehetőség, ezért fontos, hogy az RMDSZ most kormányon van, és a helyi 

közösségek javára tudjuk fordítani ezeket az összegeket” – nyilatkozta Cseke Attila. A 

szaktárcavezető elmondta: a szerdai döntés értelmében új, környezetbarát tanuszoda épül 

Borszéken, 25 méter hosszú medencével, tornateremmel, öltözőkkel mellette. Szatmár 

megyében, Endréden, és Bihar megyében, Bályokon új sportcsarnok épül 102 férőhelyes 

lelátóval, amelyet tornaórán használhatnak a diákok, de nyitva áll majd a közösség számára is 

tanórák után. 

 

Az önkormányzat tulajdonába került a rónaszéki Apaffi-kastély és a fürdő 
2023. május 3. – maszol.ro 

Az RMDSZ közreműködésével sikerült megoldania a rónaszéki önkormányzatnak az Apaffi-

kastély és fürdő jogi problémáit – számolt be a Máramarosi Hírmondó Orosz Krisztoferre, az 

RMDSZ Máramaros megyei szervezetének területi ügyvezető elnökére hivatkozva. A több 

évszázada épült kastélynak, valamint a sósfürdőnek mostanáig nem volt teljes jogú tulajdonosa 
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a település önkormányzata, ami a felújításhoz szükséges anyagiak beszerzését akadályozta. 

„Lehetetlen önkormányzati, vagy pályázati forrásból kastélyfelújítást, vagy fürdőtelep-

újraindítást, fejlesztést tervezni, mert a törvényes keretek között arra, ami nem a tied, nem 

kérhetsz és nem költhetsz pénzt. Most RMDSZ-segítséggel törvényes úton sikerült ezt a gondot 

megoldani Rónaszéken, ami azt jelenti, hogy a polgármesteri hivatal teljes jogú tulajdonosa lett 

az Apaffi-kastélynak és fürdőtelepnek. Ez a probléma tehát már nem akadályozza az uniós 

források lehívását, amiből a szükséges tervezési és felújítási munkálatok is elvégezhetők” – 

fogalmazott Orosz Krisztofer. 

 

Átadták a KREK adományát a Hungary Helps Program vezetőjének 
2023. május 3. – Bihari Napló 

A Királyhágómelléki Református Egyházkerület gyülekezetei jelentős összeget gyűjtöttek össze 

a törökországi-szíriai földrengés áldozatainak megsegítésére. A begyűlt adományt (22 millió 

forintot) szerda délután adták át Azbej Tristannak, a magyarországi Külgazdasági és 

Külügyminisztérium államtitkárának, a Hungary Helps Program vezetőjének, valamint a 

Magyar Református Szeretetszolgálatnak a Partiumi Keresztény Egyetem új épületének 

amfiteátrumában. 

 

Elhunyt Boros Jenő, korábbi pozsonyi magyar nagykövet 
2023. május 3. – ma7.sk, felvidek.ma  

Boros Jenő életének 74. évében, május 2-án hunyt el. Boros Jenő egyetemi tanulmányai után 

külügyi szolgálatba lépett. Először a prágai csehszlovák nagykövetség sajtóattaséja (1976–81), 

majd csehszlovák referens lett a külügyminisztériumban (1981–84). Ezt követően első 

beosztottként dolgozott a pozsonyi főkonzulátuson (1984–1988), később főkonzul (1990–

1992), majd a független Szlovákia első magyar nagykövete (1993–98) lett. Távozása után a 

külügyminisztériumban főosztályvezetőként, majd helyettes államtitkárként (2002-2005) 

tevékenykedett. Svájci (2005–08), később azerbajdzsáni nagykövet (2008–10) volt. 2018-ban 

vonult nyugállományba. 

 

Pozsonyi magyar fényképész felvételein a budapesti pápalátogatás felemelő 
pillanatai 
2023. május 3. – ma7.sk, felvidek.ma  

Süle Ágnes Katalin, a Pozsonyi Magyar Katolikus Közösség tagja akkreditált fényképészként 

volt jelen Ferenc pápa magyarországi útján. Az alábbiakban a pápalátogatás élményeiről, 

fényképész-szemszögből szerzett tapasztalatiról kérdeztük. „Fotózással – főként portré, illetve 

termékfotók készítésével – már jó ideje foglalkozom, de a templomi szertartások 

fényképezésével Molnár Tamás atya révén kerültem kapcsolatba. Pozsonyi tartózkodásunk óta 

a Pozsonyi Magyar Katolikus Közösség tagjaként több alkalommal fotózhattam már a pozsonyi 

ferences templom gyönyörű épületében a magyar nyelvű szertartásokon Tamás atya 

felkérésére. Pár hónappal ezelőtt részt vettem a cseh- és szlovák keresztény fotósokból álló 
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egyesület, a Človek a Viera workshopján és csatlakoztam hozzájuk. A pápalátogatás hírét hallva 

gyorsan megfogalmazódott bennem a vágy, hogy fotósként lehessek jelen ezen a fontos 

eseményen. Tamás atya segítségével a sikeres akkreditációt követően aztán felgyorsultak az 

események. Már csütörtökön Budapestre utaztam, majd három eseményen, a Papp László 

Sportarénában, a pápai szentmisén és a reptéri búcsúztatáson fotóztam hivatalosan." – mondta 

Süle. 

 

Több gyerek is meghalt a belgrádi lövöldözésben 
2023. május 3. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Index, Origo.hu  

Nyolc diák és egy biztonsági őr halt meg szerdán egy belgrádi általános iskolában, amikor egy 

hetedikes diák lövöldözni kezdett - közölte a szerbiai belügyminisztérium, és egyben arról 

tájékoztatott, hogy a sebesült tanárnőt, valamint további hat diákot kórházban ápolnak. A 

szerbiai belügyminisztérium közleménye szerint a 14 éves fiú nem sokkal a tanítás kezdete után 

lőtt rá a gyanú szerint édesapja pisztolyával a diákokra, a tanárokra és az iskola biztonsági 

személyzetére. A rendőrök elfogták, a lövöldözés indítéka még ismeretlen. A szerb sajtó 

korábban meg nem erősített hírekre hivatkozva közölte, hogy a tanárnő is belehalt a mellkasi 

sérülésekbe. A fiatalkorú elkövető egyik osztálytársának édesapja az N1 regionális hírtelevízió 

belgrádi irodájának nyilatkozva mondta el, hogy a lánya kiszaladt a teremből, amikor az 

egyébként eminens tanuló osztálytársa kifejezéstelen arccal lövöldözni kezdett a 

történelemórát tartó tanárra és a többi diákra. 

 

Belgrádra figyel a nemzetközi sajtó, érkeznek a részvétnyilvánítások 
2023. május 3. – Pannon RTV 

Percről percre cikkezik a belgrádi ámokfutásról a nemzetközi sajtó. A világ legnagyobb 

hírcsatornái is kiemelt hírként kezelik a történteket. Eközben folyamatosan érkeznek a 

részvétnyilvánítások is. Novák Katalin részvétet nyilvánított a szerb népnek a belgrádi iskolai 

lövöldözés kapcsán. Magyarország államfője a következőt írta közösségi oldalán: Magyarország 

nevében részvétemet és együttérzésemet fejezem ki Aleksandar Vučić szerb elnöknek és a szerb 

népnek a belgrádi tragikus iskolai lövöldözés miatt. Imádkozunk az áldozatokért és az 

elhunytakat gyászoló családokért - tette hozzá. Részvétét fejezte ki a belgrádi lövöldözés 

kapcsán az Európai Unió szerbiai küldöttségvezetője és az EU bővítési biztosa is. Emanuele 

Giaufret a Twitteren azt írta, megdöbbenve és szomorúan vette tudomásul a történteket. A 

sebesülteknek mihamarabbi felépülést kívánt, az áldozatok családjának részvétét fejezte ki. 

Várhelyi Olivér ugyancsak részvétet nyilvánított, és gyors felépülést kívánt a sérülteknek. 

 

Gyászban egész Szerbia 
2023. május 4. – Pannon RTV 

A szerdai iskolai lövöldözés után az emberek leróják kegyeletüket a vračari oktatási 

intézménynél, gyertyákat gyújtottak és virágokat helyeztek el. A belgrádi Virág téren, valamint 

az ország több városában is megemlékezéseket tartottak. Nyolc tanuló és az iskola biztonsági 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/05/03/tobb-gyerek-is-meghalt-a-belgradi-lovoldozesben
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őre a tragédia halálos áldozata. Hat diák és egy tanárnő a Sürgősségi Központba és egy 

gyermekklinikára került. A kiskorú támadót és szüleit előállították. Az emberek mélységesen 

megdöbbentek a szörnyűség után, részvétet nyilvánítanak az áldozatok családjának, és 

támogatásukról biztosítják azokat, akiknek a gyermekei a lövöldözés részesei voltak. 

 

184 442 magyar él Szerbiában - A népszámlálás elemzése 
2023. május 3. – Pannon RTV 

A szerbiai népszámlálás nemzetiségekre vonatkozó adatait Barlai Jenő szociológussal 

elemeztük a Közügyekben. Ez alapján 184 442 magyar él az országban. Az adatok azt mutatják, 

11 év alatt mintegy 70 ezerrel csökkent a magyarság száma Szerbiában. A magyarság az 

összlakosság 2,77 százalékát teszi ki. A szakember szerint mutattak arra előjelek, hogy nagy 

arányban csökken a magyarok száma Szerbiában, de kisebb mértékben. Az előzetes kutatások 

alapján valamennyivel 200 ezer alá becsülték ezt a számot. Barlai szerint a 27,36 százalékos 

csökkenés elsősorban az alacsony szülésszámnak és a migrációnak köszönhető. 

 

Barangolás néptánccal 
2023. május 3. – Magyarszo.rs 

A palicsi magyar művelődési központban vasárnap néptáncgálát tartottak, amelyen több 

mórahalmi intézmény és egyesület mutatkozott be. Felléptek a Mórahalom Néptánc Egyesület, 

valamint a Mórahalmi Alapfokú Művészeti Iskola táncosai, illetve a Mórahalmi Parasztkórus. 

Az egyórás műsorban fiatalok és idősek is szerepet kaptak, és a produkció szemmel láthatóan 

elnyerte a közönség tetszését. A gálát követően Szabóné Z. Nagy Diána, a mórahalmi Alapfokú 

Művészeti Iskola néptáncpedagógusa, a Mórahalom Néptánc Egyesület művészeti vezetője, az 

est rendező koreográfusa elmondta, hogy a rendezvényen a Mórahalmi Alapfokú Művészeti 

Iskola, valamint a Néptánc Egyesület egy-egy csoporttal vett részt, ugyanakkor színpadra állt a 

Bíborsemlyék néptánccsoport is, amely egy újrakezdő csoport. 

 

Megújult az öltöző 
2023. május 3. – Magyarszo.rs 

A hétvégén átadták a gunarasi labdarúgópálya felújított öltözőjét. Az átadást követően edzést 

tartott az utánpótlás csapata, így rögtön birtokukba is vették a felújított épületet. Kovács 

Viktor, a helyi közösség tanácsadója arról számolt be lapunknak, hogy a beruházás értéke 1,7 

millió dinár. – A beruházás két forrásból valósult meg, a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. 

támogatásával, illetve a helyi közösség forrásaiból. A felújítás során kicseréltük az öltöző teljes 

villany- és vízhálózatát, illetve teljesen új plafonszerkezetet alakítottunk ki. Eddig egyetlen 

illemhelyiség volt az öltözőben, ezt kibővítettük további eggyel, illetve egy tusolóval. A tetőn is 

kicseréltük az előző borítást, és új lemezborítást kapott. 
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https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/184-442-magyar-el-szerbiaban-nepszamlalas-elemzese
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A kárpátaljai magyar oktatás jövőjéről és lehetőségeiről egyeztettek 
2023. május 3. – Karpat.in.ua, Kárpátalja 

Potápi Árpád János Magyarország nemzetpolitikáért felelős államtitkára május 2-án a 

kárpátaljai magyar oktatási, politikai és vallási vezetőkkel tartott megbeszélést a kárpátaljai 

magyar oktatás jövőjéről és lehetőségeiről. A találkozón Orosz Ildikó, a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskola és a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség elnöke, Brenzovics 

László, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség elnöke, Zán Fábián Sándor, a Kárpátaljai 

Református Egyházkerület püspöke, Nagy Béla világi főjegyző, Lucsok Péter, a Munkácsi 

Római Katolikus Egyházmegye apostoli kormányzó megbízásából Fehér Ferenc, a Kárpátaljai 

Szent Márton Karitász igazgatója, Demkó Ferenc, a Munkácsi Görögkatolikus Egyházmegye 

magyar nyelvű híveiért felelős helynök, a Beregszászi Esperesi Kerület görög katolikus 

esperese, valamint Tóth Jenő, a Karácsfalvai Sztojka Sándor Görögkatolikus Líceum igazgatója 

vett részt – olvasható az államtitkár Facebook-oldalán. 

 

Honismereti kirándulások a KMNE szervezésében 
2023. május 3. – Kárpátalja 

A Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete idén két alkalommal is megszervezte a 

honismereti kirándulást. Erre a lehetőségre többszörös volt a túljelentkezés, ezért egymást 

követően két szombaton ötven-ötven fővel valósult meg ez a program. 2023. április 22-én és 

29-én Horváth Zoltán túravezetőnk segítségével ismerkedhettünk meg régiónk csodálatos 

tájaival. Az alábbiakban résztvevők élménybeszámolói, kiértékelésre érkezett válaszai 

olvashatóak: „Olyan helyszínekre jutottunk el, amelyeket eddig nem láthattunk. Kényelmes 

buszon, nagyon jó társasággal fedeztük fel ezeket a szép látnivalókat. Nem tudunk 

negatívumokat írni, kellemesen elfáradtunk. Köszönjük ezt a sok háttérmunkát, amit egy-egy 

program szervezésébe fektettek, nekünk minden jó volt, csak így tovább!” 

 

Öt főiskolás utazhat Amerikába 
2023. május 3. – Kiszo.net 

Az egyesült államokbeli Niagarai Egyetem és a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola 

szervezésében a főiskola hallgatói turisztikai és vendéglátó képzésen vehettek részt. Az angol 

nyelvű kurzusra, amely több mint két hónapig tartott, összesen 35-en jelentkeztek, azok pedig, 

akik sikerrel teljesítették a feltételeket, ünnepélyes keretek között vehették át a 

tanúsítványaikat. A Rákóczi-főiskola kiterjedt kapcsolatot tart fenn más felsőoktatási 

intézményekkel, de ez volt az első alkalom, hogy transzatlanti együttműködésben vehetett 

részt, emelte ki dr. Csernicskó István. – A mai nemzetközi felsőoktatás valóban nemzetközi. A 

tudomány, az oktatás, a világról való képünk olyan, hogy nem tudunk, de nem is akarunk 

bezárkózni. Intézményünk is nyitott, keresi az együttműködés lehetőségét a külföldi 

partnerekkel – fejtette ki az intézmény rektora. 
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Megtartotta tisztújító közgyűlését a KMEDT 
2023. május 3. – karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Egészségügyi Dolgozók Társaságát (KMEDT) a Kárpátalján élő magyar 

ajkú és magyarul beszélő egészségügyi dolgozók a Magyar Egészségügyi Társaság (MET) 

kezdeményezéséhez csatlakozva közel három évtizede alapították meg. A társaság elmúlt 

hároméves időszaka a korlátozásokról szólt, hiszen 2020-ban és 2021-ben a Covid-járvány, a 

tavalyi esztendőben és az idén az Ukrajnában dúló háború miatt a minimálisra csökkentek azok 

a lehetőségek, amelyek révén a KMEDT-tagok bármilyen továbbképző fórum részesei lehettek 

volna. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. május 3. – Kossuth Rádió 

 

Május 4-től pályázhatnak a Kárpát-medencei és a diaszpóra magyar szervezetei a Gondoskodó 

nemzet programra. Idén is 2 pályázati felhívást hirdet meg a nemzetpolitikai államtitkárság – 

hangzott el a ma délutáni sajtótájékoztatón. Az egyikben a 1,5 milliárd forintos keretből a 

szervezetek működését, fejlesztéseiket és eszközbeszerzéseiket támogatják. A másikban 500 

millió forintos keretből a szervezetek programjaikhoz és rendezvényeikhez kérhetnek 

támogatást. Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős államtitkár reményének adott 

hangot, hogy így is segíthetik a magyar közösségeket, és a mostani nehéz időszakban 

lehetőséget teremtenek arra, hogy a magyar közösségek megerősödve maradjanak talpon a 

Kárpát-medencében és a diaszpórában is.  

  

A bukaresti kormány által kidolgozott oktatási törvények a képviselőház szakbizottságának 

asztalán vannak. A közoktatási törvény vitája befejeződött, az RMDSZ céljai nagymértékben 

teljesültek – közölte a temesvári kongresszuson Szabó Ödön. A szövetség oktatási 

szakpolitikusa Lehőcz László érdeklődésére azt is elmondta: nem mondanak le a 

marosvásárhelyi II. Rákóczi Ferenc Római Katolikus Teológiai Líceumról sem, harmadszor is 

létrehozzák az iskolát. 

  

Megújult a székelyudvarhelyi RMDSZ. Emberközelibb, fiatalabb csapat munkálkodik azon, 

hogy az udvarhelyiek bizalmát elnyerje. A nemrég nyílt KözTÉR irodájukba többnyire jogi és 

energiaügyi problémákkal térnek be az emberek, egyre többen fordulnak hozzájuk bizalommal 
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- mondta sajtótájékoztatóján a székelyudvarhelyi RMDSZ ügyvezetője, Kakassy Norbert. 

Teszik mindezt azon a Székelyudvarhelyen, amely leginkább ellenzéki, ahol évek óta az 

önkormányzatban kisebbségben van a legnagyobb magyar politikai alakulat és városvezetőt 

sem tudtak állítani - teszi hozzá a tudósító, Geréb Krisztina, aki Kakassy Norbertet, az 

udvarhelyi RMDSZ ügyvezetőjét a sajtótájékoztató után kérte mikrofon elé. 

  

A Fodor István Kutatóközpont a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Biológia és 

Kémia Tanszékének bázisán jött létre 2011-ben. Azóta az itt dolgozó kutatók nemzetközi 

szinten is elismert kutatásokat végeznek. A háború azonban a tudományos életre is negatív 

hatással volt Dr. Kolozsvári Istvánt, a Fodor István Kutatóközpont vezetőjét kérdeztük. 

  

Az Erdélyi Magyar Közművelődési Egyesület, ismert nevén az EMKE az országos díjak mellett 

a helyi közösségekben elismerő oklevéllel tünteti ki mindazokat, akik tevékenységükkel 

hozzájárulnak a helyi értékek megőrzéséhez, gazdagításához. Marosvásárhelyen, a hét végén 

adták át ezeket az okleveleket.  

  

Az idén egy bánáti település, méghozzá Magyarcsernye lesz a házigazdája a legrangosabb 

vajdasági népművészeti rendezvénynek, a Durindónak és a Gyöngyösbokrétának. Az 

előkészületek már javában tartanak, a helybeliek azon fáradoznak, hogy június harmadikán és 

negyedikén mindenki jól érezze magát Magyarcsernyén. 

 


